
Amânare lucrare RAJA
25 iunie 2015 9:26
Având în vedere problemele de ordin tehnic apărute, la nivelul
SC  RAJA  SA  s-a  luat  decizia  amânării  lucrării  ce  trebuia
efectuată în localitatea Cernavodă, în perioada 25 iunie, ora
21,00 – 26 iunie 2015, ora 08,00.

Lucrarea  va  fi  realizată  la  o  dată  ulterioară  ce  va  fi
comunicată în timp util.

RAJA  a  implementat  un  call
center  pentru  preluarea
indexului autocitit
25 iunie 2015 9:26
SC RAJA SA a implementat sistemul call center pentru preluarea
indexului autocitit de către fiecare abonat al societății.
Acesta funcționează sub forma unui robot telefonic și va fi
pus la dispoziția consumatorilor începând cu data de 25 iunie
2015.

RAJA pune accent pe satisfacția clienților săi și pentru că
timpul  acestora  este  foarte  prețios,  noul  serviciu  reduce
timpul de așteptare și rezolvă preluarea tuturor apelurilor.
“Nu răspunde nimeni” sau “sună ocupat” nu vor mai exista,
serviciul fiind disponibil 24 de ore din 24, 7 zile din 7.

Pentru  a  beneficia  de  sistemul  call  center,  utilizatorii
trebuie să cunoască codul de abonat, disponibil pe factură,
indexul  afișat  de  contor  și  perioada  de  transmitere  a
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acestuia. Indexul se citește fără zecimale (cifrele de după
virgulă) și se transmite cu 5 zile înainte de perioada de
consum înscrisă pe factură, pentru a putea fi luat în calcul
la  facturare.  Utilizatorii  RAJA  trebuie  să  înţeleagă
necesitatea respectării perioadelor de facturare, iar în cazul
în care există nelămuriri privind transmiterea autocitirii se
pot adresa Serviciului Relaţii Clienţi la numărul de telefon
0241.486.527 sau 0241.486.507. Pentru abonații care dețin mai
mulți contori pe sistemul de alimentare cu apă, transmiterea
indexului se va face pe fiecare apometru în parte, pe baza
seriei aparatului de măsură (ultimele patru cifre din seria
contorului).

Totodată, SC RAJA SA îşi rezervă dreptul de a nu utiliza
pentru facturare indexul transmis dacă indică variaţii mari de
consum faţă de medie, sau dacă se constată că este necesară
efectuarea  unei  citiri  de  către  reprezentantul  societății.
Asigurarea accesului la contor este singura cale de a oferi un
serviciu corect facturat şi posibilitatea de a avea un control
asupra  consumurilor  şi  a  funcţionării  instalaţiilor
interioare.

Pentru  a  putea  transmite  indexul  contorului  de  apă
utilizatorii trebuie să apeleze numerele de telefon cu tarif
normal: 0241.924; 0241.541.953 sau 0241.695.343, urmând a fi
ghidați de mesajele generate de aplicație.

 

 

 



Chiriaşii  la  stat  din
Mangalia  ar  putea  scăpa  de
plata  retroactiva  a
impozitului pe casă!
25 iunie 2015 9:26

Veste neaşteptată pentru locuitorii Mangaliei, care stau în
chirie în locuinţele primăriei: în cadrul celei mai recente

şedinţe  de  consiliu  a  fost  lansată  ideea  că  taxele  şi
impozitele  ce  le  sunt  imputate  pentru  ultimii  ani,  de  la
modificarea Codului Fiscal şi până azi, să le fie şterse. În
urmă cu câteva luni, chiriaşii din locuinţele primăriei au
primit o înştiinţare din partea Serviciului Taxe şi Impozite
prin care li se spunea că au de plătit, retroactiv, impozitul
pe locuinţa deţinută în chirie, dar şi penalităţile aferente
acestei perioade. Însă, au reclamat chiriaşii, această taxă nu
le-a fost adusă la cunoştinţă în niciunul dintre anii care s-
au scurs de la modificarea Codului Fiscal.

Din declaraţiile aleşilor locali prezenţi la şedinţă, se pare
că,  în  urma  demersurilor  făcute  chiar  de  către  locatarii
speriaţi  de  sumele  pe  care  le  au  de  achitat,  Ministerul
Finanţelor a trimis o adresă prin care confirmă faptul că este
vorba despre o interpretare eronată a noului Cod Fiscal de
către angajaţii Serviciului Taxe şi Impozite: „Direcţia Taxe
şi Impozite a Primăriei Municipiului Mangalia a impus tuturor
locatarilor din blocurile ANL, cele sociale şi orice alte
forme de locuinţe de închiriat, aflate în administrare publică
să plătească, retroactiv, impozitul pe clădiri. Fostul prefect
al  judeţului,  Bogdan  Huţucă,  care  în  acest  moment  este
director în cadrul Ministerului de Finanţe, a trimis uneia
dintre locatarele ce au reclamat situaţia, o adresă, remisă
totodată  şi  primăriei,  prin  care  arată  că  interpretarea
angajaţilor Serviciului Taxe şi Impozite este una greşită şi
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că niciun chiriaş nu are de ce să plătească impozitul pe
clădire“, a arătat consilierul local Paul Foleanu.

Claudiu  Stamate,  directorul  Serviciului  Social  din  cadrul
primăriei, instituţie ce deţine marea majoritate a imobilelor
primăriei în regim de închiriat din Mangalia, afirmă că s-au
făcut toate demersurile pentru a se obţine un punct de vedere
oficial  al  Ministerului  Finanţelor:  „Situaţia  este  una
cunoscută.  La  ora  actuală  facem  toate  demersurile,  astfel
încât, în cel mai scurt timp să obţinem un punct de vedere
oficial de la Ministerul Finanţelor, căruia i-am înaintat o
solicitare în acest sens. În cel mult o săptămână vom avea un
astfel de punct de vedere. Dacă interpretarea colegilor noştri
de  la  Taxe  şi  Impozite  a  fost  una  eronată,  vom  face
corecturile necesare. În situaţia în care dimpotrivă, ceea ce
am transmis noi este corect, real, bazat pe legislaţie, se va
continua perceperea taxelor“, a declarat, pentru „Ediţia de
Sud“, Claudiu Stamate.

Acesta mai spune că, şi în cazul în care răspunsul va fi
unul  defavorabil  locatarilor,  aceştia  pot  beneficia  de

aministia fiscală aprobată de consilierii locali în urmă cu
câteva săptămâni.

Avarie RAJA la Constanţa
25 iunie 2015 9:26
Pentru remedierea unei avarii la conducta de alimentare cu apă
din municipiul Constanţa, de pe Șoseaua Mangaliei, SC RAJA SA
a fost nevoită să întrerupă furnizarea apei potabile astăzi,
24 iunie 2015, în intervalul 12,45 – 15,00. Sunt afectaţi
consumatorii  din  zonele  Billa  şi  Abator,  precum  şi  cei
alimentaţi prin punctele termice numerele 154 si 155.
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Ne cerem scuze faţă de abonaţii afectaţi de această avarie şi
îi asigurăm că echipele noastre de intervenţie vor face tot
posibilul  pentru  finalizarea  lucrărilor  de  reparaţii  şi
reluarea furnizării apei potabile în cel mai scurt timp.

Naşterea  Sf.  Ioan
Botezătorul.  Tradiţii  şi
superstiţii de Sânziene
25 iunie 2015 9:26

Nasterea Sfantului Ioan Botezatorul este praznuita pe 24
iunie. Aceasta sarbatoare este cunoscuta in popor si sub

denumirea de Sanziene sau Dragaica. Sfantul Ioan Botezatorul
s-a nascut in cetatea Orini, in familia preotului Zaharia.
Elisabeta, mama sa, era descendenta a semintiei lui Aaron.
Nasterea prorocului Ioan s-a petrecut cu sase luni inaintea
nasterii  lui  Iisus.  Nasterea  sa  a  fost  vestita  de  catre
ingerul  Gavriil  lui  Zaharia,  in  timp  ce  acesta  slujea  la
templu. Pentru ca nu va da crezare celor vestite de ingerul
Gavriil, Zaharia va ramane mut pana la punerea numelui fiului
sau.

Exista o lunga perioada din viata Sfantului Ioan Botezatorul
despre care nu avem informatii. Cunoastem ca s-a retras in
pustiu, unde a dus o viata de aspre nevointe, pana in momentul
in care a primit porunca sa inceapa sa predice. Rolul lui Ioan
nu a fost numai acela de a pregati poporul pentru venirea lui
Hristos, ci si acela de a-L descoperi lumii ca Mesia si Fiul
lui Dumnezeu.

Ioan este nume iudaic – „Iohanan” prescurtare din Iehohanan si
inseamna „Dumnezeu s-a milostivit”.
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Moartea Sfantului Ioan Botezatorul

Din Evanghelie cunoastem ca Irod, la un ospat prilejuit de
sarbatorirea zilei de nastere, a taiat capul Sfantului Ioan
Botezatorul, la cererea Irodiadei. In acea vreme, Sfantul Ioan
era intemnitat in castelul lui Irod de la Maherus. Ioan il
mustrase pe Irod pentru traiul lui nelegiuit cu Irodiada, care
era  sotia  fratelui  sau.  In  ura  ei  de  moarte,  Irodiada  a
sfatuit-o  pe  Salomeea,  fiica  ei,  care  dansase  si  placuse
oaspetilor si indeosebi lui Irod, sa ceara de la acesta capul
Botezatorului ca rasplata.

Sarbatorile inchinate Sfantului Ioan Botezatorul

Biserica a inchinat lui Ioan sase sarbatori: zamislirea lui
(23  septembrie),  nasterea  (24  iunie),  soborul  lui  (7
ianuarie), taierea capului (29 august), prima si a doua aflare
a capului lui (24 februarie) si a treia aflare a capului sau
(25 mai).

Creştinii din România sărbătoresc în fiecare an, pe 24 iunie,
Sânzienele. În popor, se credea că noaptea care preceda ziua
de  Sânziene  este  una  magică  în  care  toate  minunile  sunt
posibile.

Tot în această noapte atât forţele binelui cât şi cele ale
răului  ating  apogeul.  Creştinii  din  Moldova  se  roagă  în
această zi la moaştele Sfântului Ioan cel Nou de la Suceava,
sperând că astfel vor scăpa de necazuri, suferinţe dar şi de
boli.

Numele de Sânziene provine de la zeiţa romană Santa Diana,
patroana vânătorilor şi a pădurilor. Totuşi, Sânzienele sunt
cunoscute şi sub alte nume precum: Frumoasele, Zânele sau
Drăgaicele (această denumire este folosită în special în sudul
ţării). Semnificaţia acestei sărbători este una a iubirii şi a
fertilităţii.

Conform credinţei populare, în noaptea de 23 spre 24 iunie,
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cerurile se deschid iar Sânzienele încep să danseze. Această
sărbătoare este una a Soarelui, a dragostei dar şi a poftei de
viaţă.

Dacă ar fi să ne luăm după legende, acestea spun că sânziene
sunt nişte fiinţe foarte frumoase care trăiesc pe câmpii sau
în păduri. Acestea se prin în horă şi conferă florilor sau
buruienilor întrebuinţări deosebite. Plantele devin de leac,
care  să  ajute  oamenii  să  amelioreze  sau  să  vindece  toate
bolile. Mai mult, în noaptea aceasta, Zânele zboară prin aer
sau umblă pe pământ, cânta şi împart rod holdelor, femeilor
căsătorite  şi  contribuie  la  înmulţirea  animalelor  şi  a
păsărilor. Iar dacă toate acestea nu sunt de ajuns, Sânzienele
tămăduiesc bolnavii şi apăra semănaturile de grindină.

Există  superstiţia  conform  căreia  persoanele  care  nu  le
sărbătoresc  corespunzător  această  zi  vor  ajunge  să  supere
Sânziene. Acestea se răzbuna pe femeile care nu sărbătoresc
aceasta celebrare, pocindu-le gura. Totuşi, nici bărbaţii nu
scapa uşor. Cei care au jurat strâmb sau au făcut unele fapte
rele vor suferi pedepse îngrozitoare.

În unele regiuni din ţară încă se ţine tradiţia de Sânziene,
când fetele mari culeg flori de sânziene de pe câmp şi le
împletesc  cununi.  Mai  apoi,  fetele  le  aruncă  peste  case
coroniţele. Iar dacă acestea se lovesc sau ajung să se aghete
de horm, acest lucru înseamnă că urmează o cununie în cel mai
scurt timp. În zorii zilei de 24 iulie băieţii se adună în
cete şi bat satele în lung şi în lat cu flori de sânziene la
pălării.

Tot astăzi se alege Drăgaica. Aceasta este aleasa dintr-un
grup de şapte fete. Aleasa trebuie să fie cea mai cuminte, cea
mai frumoasă, dar şi cu cea mai bună inima dintre toate. După
ce fata este aleasă, aceasta este împodobită cu spice de grâu
în timp ce restul tinerelor se îmbraca în alb. Mai apoi,
alaiul porneşte prin sat. La rascruri de drumuri fetele fac o
horă şi încep să cânte voioase.



Una dintre cele mai cunoscute datini ale locului se referă la
roua din noaptea de Sânziene. Despre aceasta se crede că ar
avea proprietăţi miraculoase. În multe regiuni ale globului
credincioşii cred că dacă te stropeşti cu aceasta pe trup,
acesta va deveni frumos şi suplu. Iar dacă te speli cu rouă pe
fata vei deveni chipeş şi mândru. Dacă te aventurezi şi te
decizi să culegi în dimineaţa sărbătorii rouă de pe frunze de
sânziene aceasta va vindeca artroza şi durerile osoase.

 

 

 

Au început turneele de baby
şi mini baschet, la Mangalia
25 iunie 2015 9:26

Peste  1000  de  copii  au
participat  la  festivitatea  de
deschidere  a  Turneelor  finale
naționale  de  baby  baschet  şi
mini baschet, care se desfășoară
în perioada 21 iunie – 11 iulie,
la  Mangalia.  Micii  sportivi,
dotați cu pancarte și stegulețe

viu colorate au defilat îmbrăcați în echipamente sportive,
scandând  numele  echipelor  din  care  fac  parte.  Parada  s-a
desfășurat în zona Portului Turistic, pe traseul Clubul Nautic
– Plaja Laguna, iar pe durata acesteia, sportivii au fost
însoțiți  de  o  fanfară  militară  și  de  personajele  care
întruchipează  cele  șapte  stațiuni  din  sudul  litoralului.
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Turneele finale naționale de baby baschet şi mini baschet se
vor desfăşura timp de trei săptămâni pe terenurile Liceului
Ion  Bănescu,  precum  şi  la  Baza  Sportivă  Pescăruş,
organizatorii competiţiei fiind ASM Callatis MG, CS Admar şi
Federaţia  Română  de  Baschet.  Competițiile  se  desfășoară
zilnic, între orele 7:00 – 13:00 și 16:00-21:00, în perioadele
22-26 iunie, 29 iunie – 3 iulie și 6-10 iulie, cu excepția
zilelor de sâmbătă, când meciurile vor avea loc în intervalul
orar 7:00-13:00.

Se  distribuie  pachetele
alimentare pentru luna iunie
25 iunie 2015 9:26
Reprezentanţii Serviciului Public de Asistenţă Socială anunţă
distribuirea pachetelor alimentare, în perioada 24-26 iunie,
în intervalul orar 09.00 – 16.00. Beneficiarii ajutorului de
urgenţă,  conform  unor  proiecte  ale  municipalităţii  sunt
pensionarii cu venituri mai mici de 829 lei/lună, persoane de
peste 60 de ani care nu realizează venituri, dar şi persoanele
cu dizabilităţi din localitate. Aceştia vor ridica pachetul cu
alimente de la centrele de distribuţie de care aparţin, după
cum urmează:

– Sala de Sport a Şcolii Generale nr.1, situată pe Str. Matei
Basarab – (pensionari, persoane fără venit peste 60 de ani,
persoane cu dizabilităţi) ;

– Cantina Grupului Şcolar Industrial Ion Bănescu din Str.
Negru-Vodă – (pensionari, persoane fără venit peste 60 de ani,
persoane cu dizabilităţi) ;

– Sala de Sport a Liceului “Callatis”, situat pe Str. Rozelor
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– (pensionari, persoane fără venit peste 60 de ani, persoane
cu dizabilităţi) ;

–  Căminul  C10  Neptun,  din  Str.  Aleea  Steagurilor,  pentru
aceeaşi categorie de persoane.

Pachetele aferente lunii mai conţin: un pui, o pungă de paste
făinoase, un litru de ulei, un kilogram de zahăr, un kilogram
de făină, un kilogram de mălai.

 

Tată  şi  fiu  din  Siria
descoperiţi  ascunşi  într-un
autoturism,  în  P.T.F.  Vama
Veche
25 iunie 2015 9:26
Poliţiştii  de  frontieră  din  cadrul  Gărzii  de  Coastă  şi
omologii lor bulgari au descoperit în P.T.F. Vama Veche doi
cetăţeni sirieni care intenţionau să intre ilegal în România,
ascunşi într-un autoturism condus de un cetăţean olandez.

În data de 20.06.2015, în jurul orei 13.55, în P.T.F. Vama
Veche  s-au  prezentat  pentru  efectuarea  formalităţilor  de
frontieră cetăţeanul olandez C. UMIT, în vârstă de 64 de ani
şi cetăţeanul bulgar A. ILIYAN de 53 de ani, care călătoreau
cu un autoturism marca Alfa Romeo înmatriculat în Republica
Bulgaria.

În  urma  controlului  efectuat  în  comun  de  poliţiştii  de
frontieră români şi bulgari au fost descoperite ascunse, într-
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un loc special amenajat între portbagaj şi bancheta din spate,
două persoane care nu vorbeau limba română.

Verificările  au  stabilit  că  este  vorba  de  doi  cetăţeni
sirieni, S. AHMED de 28 de ani şi A.I. de 11 ani, tată şi fiu,
care au ales să ajungă ilegal în România cu scopul final de a
junge într-o ţară din Spaţiul Schengen.

Poliţiştii de frontieră au procedat la întreruperea călătoriei
persoanelor  în  cauză,  iar  conform  protocolului  româno  –
bulgar, migranţii sirieni, şoferul şi însoţitorul acestuia,
precum şi mijlocul de transport au fost predaţi autorităţilor
de frontieră bulgare, în vederea continuării cercetărilor şi
dispunerii măsurilor legale ce se impun.

 

 

Şedinţă ordinară: organigrama
primăriei şi Regulamentul de
gospodărire,  din  nou  în
atenţia consilierilor!
25 iunie 2015 9:26
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Baby  şi  mini  baschet,  la
Mangalia
25 iunie 2015 9:26
Turneele finale naționale de baby baschet şi mini baschet vor
fi găzduite, în perioada 21 iunie – 11 iulie, de Municipiul
Mangalia. Acestea se vor desfăşura pe terenurile Liceului Ion
Bănescu, precum şi la Baza Sportivă Pescăruş, organizatorii
competiţiei  fiind  ASM  Callatis  MG,  CS  Admar  şi  Federaţia
Română de Baschet. Programul cuprinde întreceri pe categorii
de vârstă (8-12 ani), atât pentru băieţi, cât şi pentru fete.
Competițiile se desfășoară zilnic, între orele 7:00 – 13:00 și
16:00-21:00, în perioadele 22-26 iunie, 29 iunie – 3 iulie și
6-10 iulie, cu excepția zilelor de sâmbătă, când meciurile vor
avea loc în intervalul orar 7:00-13:00. În ziua de duminică,
21  iunie,  va  avea  loc  o  paradă  de  deschidere  a  acestor
manifestări sportive, între orele 19:00 – 20:00, pe traseul
Clubul Nautic (Portul turistic) – Plaja Laguna. Pe durata
paradei, sportivii vor fi însoțiți de o fanfară militară și de
personajele care întruchipează cele șapte stațiuni din Sudul
Litoralului.

Târg de podoabe şi dichisuri
la Mangalia
25 iunie 2015 9:26
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Salvamarii întârzie să apară
pe plajele din Mangalia
25 iunie 2015 9:26
Deşi trebuiau să fie prezenţi pe plajele litoralului încă de
la 1 iunie, salvamarii profesionişti vor mai întârzia să apară
în foişoare şi în zilele care urmează. Asta pentru că, din
cauza procedurilor greoaie, dar şi din lipsa de interes a
autorităţilor centrale care, ca de obicei, întârzie să aloce
fondurile necesare acestui serviciu public, cei ce ar trebui
să vegheze la siguranţa turiştilor vor fi la posturi abia la
finele săptămânii viitoare.

La ora actuală, pe plajele din sudul litoralului, Serviciul
Salvamar  este  asigurat  cu…  voluntari!  Acest  lucru  este
confirmat de unul dintre operatorii de plajă, Ionel Luca, ce
are în custodie Plaja Mangalia. “Avem salvamari voluntari ce
supraveghează  plaja,  dar  au  apărut  şi  ceilalţi,
profesioniştii. Aceştia şi-au balizat zona de securitate şi
urmează  să  intre  în  curând  la  posturi.  dacă  respectă
semnificaţiile steagurilor, atât localnicii, cât şi turiştii
care vin la Mangalia au toată garanţia unui sejur liniştit”, a
declarat, pentru “Ediţia de Sud“, Ionel Luca.

La  rândul  său,  directorul  Direcţiei  de  Turism  din  cadrul
Primăriei Mangalia, Dumitru Filip, spune că, după ce aleşii
locali au aprobat, în cea mai recentă şedinţă de Consiliu
Local, Regulamentul Serviciului Salvamar, instituţia sa este
în plină procedură de achiziţie a acestuia: “În zonele de
îmbăiere din Mangalia şi staţiuni serviciul salvamar este în
faza de montaj. Cred că, în următoarele 5-7 zile, adică undeva
pe 22-25 iunie, să avem salvamarii pe plajă. Vor fi patru
centre  mari  de  observare  acvatică  şi  36  de  posturi  de
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salvamar,  pe  toată  lungimea  litoralului  sudic“.

Potrivit Regulamentului Serviciului Salvamar, obligaţia de a
înfiinţa acest serviciu, dar şi pe cel al posturilor de prim
ajutor,  revine  primăriei.  Finanţarea  serviciul  de  salvare
acvatică – salvamar şi posturile de prim ajutor, inclusiv
dotarea  şi  echiparea  bazelor  cu  aparatură  şi  instrumente
necesare  desfăşurării  activităţii,  este  asigurată  de  la
bugetul  de  stat,  în  timp  ce,  pentru  plajele  aflate  în
administrarea operatorilor privaţi, fondurile sunt asigurate
de aceştia din urmă.

Salvamarii au datoria să patruleze, în scop preventiv, zonele
de plajă, pe apă şi pe mal, să asigure permanenţa la posturile
de observare, să se deplaseze la lacul accidentelor, să caute
persoanele dispărute în apă, să aplice tehnici de salvare de
la înec, să scoată victima din mediul periculos şi să-i acorde
primul ajutor, până la sosirea Ambulanţei.

Posturile de observare trebuie amplasate la maximum 300 de
metri  unul  faţă  de  celălalt,  echipele  de  salvamar  fiind
alcătuite din minim două persoane.

În ceea ce priveşte baremul pentru operatorii care doresc să
preia  serviciul  Salvamar  din  sudul  litoralului,  acesta
cuprinde, printre altele, obligativitatea dotării bazelor de
salvare acvatică cu cel puţin două bărci cu motor echipate
complet, un ski-jet, caiac de patrulare şi salvare, paturi,
plaşe de salvare, în timp ce posturile de observare trebuie să
aibă bărci de salvare, staţii de emisie-recepţie, tărgi, truse
cu instrumente medicale de prim ajutor etc.

Iată ce simbolizează steagurile arborate la foișoarele
salvamarilor:

– Un steag în roşu şi galben înseamnă că zonele de îmbăiere
sunt supravegheate de salvatori acvatici.

–  Un  steag  roşu-galben  împreună  cu  un  steag  galben  se



arborează în zonele de îmbăiere care sunt supravegheate de
salvatori acvatici, dar înotul nu este recomandat.

– Steagul roşu-galben împreună cu un steag roşu reprezintă
zonele  de  îmbăiere  în  care  condiţiile  nu  permit  accesul
persoanelor în apă.

– Dacă pe lângă steagul galben-roşu mai este prezent şi unul
galben, ceea ce înseamnă mare agitată, sau unul roşu, înseamnă
că este strict interzis accesul în apă din cauza curenţilor
puternici.

Elevii  din  Pecineaga
participă  la  Festivalul
Naţional de Teatru de la Cluj
25 iunie 2015 9:26
În perioada 19-22 iunie 2015, opt elevi ai Şcolii Gimnaziale
nr.1  Pecineaga,  coordonaţi  de  prof.  Rădulescu  Ramona,  vor
participa la cea de a IX-a ediţie a Festivalului Naţional de
Teatru, TEATRU-FEST”, ce are loc la Băişoara, judeţul Cluj.

Elevii din Pecineaga se vor confrunta, în marea finală, cu
cinci trupe de teatru aparţinând Palatelor Copiilor din Cluj,
Arad, Sighișoara și Iași. Ei vor interpreta două scenete – “D-
nul Goe” şi Cenușăreasa modernă”.

Pe această cale, elevii ţin să mulţumească Primăriei, conduse
de edilul Lili Pâslaru şi Consiliului Local Pecineaga, pentru
sprijinul oferit în ceea ce priveşte deplasarea la Cluj.
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Descoperiri  arheologice
importante la Mangalia
25 iunie 2015 9:26

Muzeul de Arheologie Callatis a
făcut  recent  o  serie  de
descoperiri  extrem  de
importante,  în  zona  de  Vest  a
Mangaliei,  pe  strada  Oituz.
Terenul  unde  au  fost  făcute
descoperirile  se  întinde  pe  o
suprafata  de  cca  2.500mp  și  a
fost  cercetat  de  prof.  dr.

Constantin Preda începând cu anul 1961. Cercetările efectuate
de  acesta  au  condus  la  identificarea  mai  multor  complexe
funerare datate intre sec.II-VI d.Hr. Sistematizarea zonei,
efectuată în anii ’80, perioada în care au fost construite
blocurile  de  locuit  de  pe  strada  Oituz,  a  determinat
identificarea mai multor complexe funerare, cercetate de prof.
Vasile Georgescu. În anul 1992, prof. Mihai Ionescu a demarat
o cercetare de salvare, care a dus la identificarea a 16
complexe  funerare  datate  în  epoca  romano-bizantină.  Unele
dintre  aceste  morminte  au  fost  construite  din  fragmente
arhitectonice  care  au  aparținut  unui  edificiu
elenistic(templu): friză dorică sincopată și caseton. Ca un
element inedit, în anul 1986 s-au descoperit și alte fragmente
din același templu, în altă zonă, piesele respective fiind
restaurate  și  expuse  în  prezent  în  incinta  Muzeului  de
Arheologie,  cele  recent  descoperite  venind  în  completare.
Astfel, cutia din piatra a unuia dintre morminte avea bucăți
din aceste frize de templu, folosite ca și capac. Mormântul
adăpostea trei schelete, dintre care două de adult și unul de
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copil.  Pe  lângă  oseminte,  în  zona  mormintelor  s-au  găsit
fragmente de opaițe, monede de bronz constantiniene, fragmente
ceramice, diverse bijuterii și mărgele de sticlă. Cercetările
efectuate  cu  această  ocazie  completează  informațiile  cu
privire la felul în care arătau cimitirele callatiene romane
târzii din sec. II-VI D. Hr.

Acţiuni de conştientizare de
Ziua Internaţionala a Dunării
25 iunie 2015 9:26

Administraţia Bazinală de Apă Dobrogea-Litoral marchează
“Ziua Internatională a Dunării” în această lună cu diverse

acţiuni  de  conştientizare.  ABADL  atrage  atenţia  opiniei
publice  asupra  necesităţii  protejării  apelor  din  bazinul
Dunării.  Ziua  de  29  iunie  a  fost  desemnată  drept  ”Ziua
Dunării”.

ABADL a organizat o acţiune de ecologizare în zona Edighiol –
Periboina din Rezervaţia Biosferei Delta – Dunării în care au
fost angrenaţi zeci de anagajaţi ai instituţiei şi în urma
căreia s-a adunat aproape tonă de deşeuri. Au fost strânse
deşeuri,  PET-uri,  sticle,  obiecte  metalice,  cartoane,etc.
fiind umpluţi zeci de saci care au fost preluaţi de utilajele
ABADL şi transportaţi la o firmă specializată. Specialiştii au
apreciat  că  pentru  o  zonă  ocrotită  de  lege  şi  nepopulată
cantitatea  de  gunoaie  coletată  de  pe  o  suprafaţă  de
aproximativ  4  hectare  este  surprinzător  de  mare.  Un  alt
eveniment de acest gen a fost desfăşurat şi de personalul
Sistemului de Gospodărirea Apelor Tulcea din cadrul ABADL în
zona  Dunăvăţ  –Uzlina  de  pe  Braţul  Sf.  Gheorghe  al  Deltei
Dunării.
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Administraţia Bazinală de Apă Dobrogea-Litoral a desfăşurat în
aceste zile şi o acţiune de conştientizare în cadrul Şcolii
Gimnaziale  nr.16  “Marin  Ionescu  Dobrogianu”  din  municipiul
Constanţa, la clasele primare (a I-a şi a IV-a), unde copiii
au marcat „Ziua Dunării” prin desene, expoziţii de fotografii
şi colaje prin care au reprezentat traseul pe care îl parcurge
Dunărea de la izvoare până la vărsare.

„Ziua  Dunării”  este  pentru  Administraţia  Naţională  “Apele
Române” – Administraţia Bazinală de Apă Dobrogea-Litoral un
prilej  de  a  focaliza  atenţia  opiniei  publice  asupra
necesităţii protejării apelor din bazinul Dunării şi de a
reliefa îndatoririle şi responsabilităţile noastre, ale celor
cu atribuţii în protejarea şi valorificarea resurselor de apă,
cât şi de a cere implicarea şi suportul tuturor factorilor
interesaţi, în general, şi a publicului larg, în special,
pentru îndeplinirea obiectivelor de mediu.

Dunărea, al II-lea fluviu ca lungime din Europa: din Munţii
Pădurea  Neagră  din  Germania  şi  până  în  Delta  Dunării,
asigurând  legătura  dintre  cei  peste  81  de  milioane  de
locuitori  din  Germania,  Austria,  Republica  Ceha,  Slovacia,
Ungaria,  Slovenia,  Croatia,  Bosnia-Hertegovina,  Serbia-
Montenegro, Romania, Bulgaria, Moldova şi Ucraina.

Dintre ţările dunărene, România deţine cea mai mare suprafaţă
– 30% din Bazinul Dunării, sectorul cel mai lung al fluviului
Dunarea – 1.076 de kilometri si Delta Dunării.

 

 

 



O nouă ediţie a Aeromania!
25 iunie 2015 9:26

Tânăr  georgian,  depistat  de
poliţiştii  de  frontieră
constănţeni
25 iunie 2015 9:26
Poliţiştii  de  frontieră  din  cadrul  Gărzii  de  Coastă  au
depistat, ascuns în vegetaţia din apropierea frontierei de
stat cu R. Bulgaria, un cetăţean georgian care intenţiona să
treacă ilegal frontiera.

În data de 16.06.2015, în jurul orei 09.10, un echipaj format
din poliţişti de frontieră din cadrul G.N. Mangalia, care
efectua  o  misiune  de  supraveghere  în  zona  de  frontieră  a
descoperit, ascuns în vegetaţie, un bărbat care nu vorbea
limba română şi nu îşi justifica prezenţa în zonă.

Persoana în cauză a fost condusă la sediul P.T.F. Vama Veche
unde  s-a  stabilit  faptul  că  este  vorba  de  un  cetăţean
georgian,  în  vârstă  de  25  de  ani,  care  a  declarat  că
intenţiona  să  iasă  ilegal  din  ţară  pe  la  zona  verde.

Asupra cetăţeanului georgian a fost descoperit un document de
identitate cu caracter temporar eliberat de autorităţile din
România a cărui perioadă de valabilitate era expirată.

Poliţiştii de frontieră îl cercetează pe cetăţeanul gerogian
pentru săvârşirea infracţiunii de tentativă de ieşire din ţară
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prin  trecerea  ilegală  a  frontierei  de  stat,  urmând  ca  la
finalizarea cercetărilor să fie luate măsurile legale ce se
impun.

 

 

Trei  sirieni,  depistaţi  de
poliţiştii de frontieră
25 iunie 2015 9:26

În ultimele 24 de ore, poliţiştii de frontieră din cadrul
Gărzii de Coastă au desfăşurat activităţi specifice în zona

de  competenţă  care  au  vizat  supravegherea  şi  controlul
frontierei  de  stat,  prevenirea  şi  combaterea  eficientă  a
migraţiei  ilegale  şi  infracţionalităţii  transfrontaliere  în
zonele de competenţă, precum şi asigurarea unui climat de
ordine şi siguranţă publică.

Poliţiştii  de  frontieră  din  cadrul  Gărzii  de  Coastă  au
depistat  în  apropierea  frontierei  de  stat  trei  cetăţeni
sirieni, care intenţionau să intre ilegal în România din R.
Bulgaria, pe jos, pe la frontiera verde, destinaţia finală
declarată fiind o ţară din Spaţiul Schengen.

În data de 16.06.2015, în jurul orei 01.40, poliţiştii de
frontieră din cadrul Grupului de Nave Mangalia au observat cu
ajutorul sistemului de termoviziune, in apropierea P.T.F. Vama
Veche, trei siluete care se deplasau pe jos, la frontiera
verde, dinspre R. Bulgaria spre România.

Imediat, a fost declanşată o acţiune specifică a Poliţiei de
Frontieră, în urma căreia cele trei persoane de sex masculin
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au fost reţinute şi conduse la sediul P.T.F.Vama Veche pentru
cercetări.

În urma verificărilor s-a stabilit că persoanele în cauză sunt
cetăţeni sirieni, cu vârste cuprinse între 30 şi 47 de ani,
care au încercat să intre ilegal în România, pe jos, cu scopul
declarat de a ajunge într-o ţară din Spaţiul Schengen.

Poliţiştii de frontieră au întocmit cetăţenilor sirieni actele
premergătoare pentru săvârşirea infracţiunii de „intrare în
ţară prin trecerea frauduloasă a frontierei de stat”, urmând
ca la finalizarea cercetărilor grupul de cetăţeni sirieni să
fie predat autorităţilor de frontieră din R. Bulgaria, conform
protocolului existent între cele două state.

 

RAJA  activează  Comandamentul
pentru Situații de Urgență
25 iunie 2015 9:26
În  urma  atenționărilor  meteorologice  de  Cod  Galben  de
precipitații sub formă de ploaie ce pot depăși local 25 – 30
l/mp  și  izolat  50  –  60  l/mp,  dar  și  intensificări  ale
vântului, pentru a interveni cu promptitudine în rezolvarea
problemelor ce pot apărea în funcționarea sistemelor operate,
la nivelul S.C. RAJA S.A. s-a activat Comandamentul pentru
situaţii de urgenţă, începând de astăzi, 16 iunie 2015, ora
08,00  și  până  joi,  18  iunie  2015,  ora  08,00.  Pentru
intervenția  rapidă,  la  nivelul  comandamentului  au  fost
constituite echipe de intervenţie dotate cu toate utilajele
necesare, echipe ce vor asigura permanenţa în toată această
perioadă.
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Asigurăm  toţi  abonaţii  societăţii  că  echipele  noastre  de
intervenție  vor  depune  toate  eforturile  pentru  asigurarea
serviciilor de alimentare cu apă şi canalizare la parametrii
optimi. Singurele probleme care pot apărea în funcţionarea
sistemelor de distribuţie apă și canalizare și care nu țin de
operativitatea echipelor noastre, sunt cele legate de lipsa
energiei electrice (cabluri şi fire de înaltă tensiune smulse
de  vânt).  În  aceste  condiţii,  rugăm  toţi  abonaţii  să  dea
dovadă de înţelegere, pentru că RAJA va face tot ce este
necesar pentru reluarea alimentării cu apă imediat ce sunt
rezolvate problemele apărute în furnizarea energiei.

Totodată,  facem  un  apel  către  toţi  consumatorii  care
înregistrează  probleme  la  sistemul  de  alimentare  cu  apă
potabilă  şi  canalizare,  pentru  remedierea  acestor  situaţii
într-un timp cât mai scurt, să sesizeze toate avariile apărute
la dispeceratele societăţii, după cum urmează: pentru județul
Constanța  la  numărul  de  telefon:  0241.66.44.44;  pentru
județele Ialomița și Călărași la telefon 0243.36.17.70; pentru
Prahova la numărul de telefon 0752.020.695, iar pentru Brașov
– 0756.015.121.

Noul  preşedinte  executiv  al
PSD  Mangalia,  av.  Paul
Foleanu:  „Trebuie  înfiinţată
o  regie  autonomă  care  să
execute  lucrări  de
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construcţii şi gospodărire la
cele mai mici preţuri”
25 iunie 2015 9:26

Duminică,  14  iunie  ac,  filiala
Mangalia  a  Partidului  Social
Democrat şi-a ales noua structură
de conducere. În urma rezultatelor
scrutinului, funcţia de preşedinte
executiv i-a revenit consilierului
local, av. Paul Foleanu care ne-a
dezvăluit care este drumul pe care
organizaţia  îl  va  parcurge  în
perioada  ce  va  veni.  În  acelaşi
timp,  a  făcut  referire  la
pregătirea  alegerilor  locale  de

anul  viitor,  dar  şi  la  proiectele  pe  care  le  consideră
benefice municipiului.

În  calitate  de  consilier,  spuneţi-ne  cum  vedeţi  că  se
desfăşoară lucrurile în Mangalia, având în vedere că sunteţi
direct implicat în luare decizilor pentru comunitate?

Din păcate, lucrurile nu merg deloc bine. Se consumă foarte
mulţi bani pe lucruri inutile. Tocmai de aceea, se impune o
schimbare radicală a gestionării banului public. Va trebui
înfiinţată o regie autonomă care să se afle în subordinea
Consiliului Local Mangalia. Aceasta trebuie să aibă angajaţi
proprii, exclusiv din Mangalia, care să execute cât mai multe
lucrări necesare în oraş. În acest fel, nu se va mai apela la
firme  din  exterior.  Mă  refer  la  lucrări  de  salubritate,
construcţii/reparaţii la obiectivele publice şi spaţii verzi,
pentru care, în prezent, se cheltuiesc sute de miliarde de
lei. În acelaşi timp, toate taxele şi impozitele plătite de
către cetăţeni vor fi direcţionate către această regie care va
executa lucrările menţionate la cele mai mici preţuri.

https://editiadesud.ro/noul-presedinte-executiv-al-psd-mangalia-av-paul-foleanu-trebuie-infiintata-o-regie-autonoma-care-sa-execute-lucrari-de-constructii-si-gospodarire-la-cele-mai-mici-preturi/
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Care este strategia PSD Mangalia pentru perioada următoare?

Prioritară este infuzia de cetăţeni din Mangalia, mă refer la
intelectuali,  maiştri  şi  muncitori,  în  general  oameni  din
toate  categoriile  socio-profesionale.  Organizaţia  noastră
trebuie revigorată rapid. Pe de altă parte, în cel mult patru
luni vor avea loc alegeri la organizaţiile de femei, tineret
şi pensionari, astfel că lucrurile se vor aşeza.

Când începeţi pregătirile pentru viitoarele alegeri?

Le-am  început  deja.  Obiectivul  nostru  este  să  câştigăm
alegerile locale de anul viitor, iar pentru aceasta, trebuie
să ne mobilizăm şi să muncim susţinut. Trebuie să formăm,
rapid, o echipă mare şi puternică pentru a putea prelua, anul
viitor, administrarea municipiului.


